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PROTOKÓŁ Nr VIII/2024 

z VIII Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 8 listopada 2024 r. (piątek) w sali 

konferencyjnej GOKSiT w Korycinie, w godz. 10.00 – 12.00 pod przewodnictwem pani 

Emilii Lengiewicz – Przewodniczącego Rady Gminy Korycin.  

 

 

Stan Rady Gminy – 15 radnych 

Obecnych – 15 radnych  

zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą załącznik do oryginału protokołu z Sesji Rady 

Gminy. 

 

Radni obecni: 

1. Pan Burak Jerzy 

2. Pani Chwiećko Iwona 

3. Pan Chwiećko Piotr 

4. Pani Ciuchna Agnieszka 

5. Pan Giaro Paweł 

6. Pan Gliński Maciej 

7. Pan Gołkowski Marek 

8. Pani Kimborowicz Inga 

9. Pani Lengiewicz Emilia 

10. Pani Rutkowska Małgorzata 

11. Pan Rutkowski Janusz 

12. Pan Tołoczko Krzysztof 

13. Pan Urban Kazimierz 

14. Pani Wasilewska Julita 

15. Pani Zdanewicz Joanna 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Krzysztof Mróz – pełniący funkcję Wójta Gminy  

2. Pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

3. Pani Wiktoria Pruszyńska – Sekretarz Gminy 

4. Pani Urszula Wynimko – protokolantka posiedzenia 

  

 Obrady VIII Sesji Rady Gminy Korycin rozpoczęła pani Emilia Lengiewicz – 

przewodniczący Rady Gminy Korycin. 

 Na początku obrad sesyjnych pani przewodnicząca serdecznie powitała państwa 

radnych  oraz wszystkie osoby obecne na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że na stan 15 radnych w obradach sesyjnych uczestniczy w tej chwili 15 radnych, 

zatem obrady są prawomocne, gdzie Rada może obradować i podejmować stosowne uchwały. 

Przypomniała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

uchwały zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu Rady w głosowaniu jawnym. Zatem dzisiejsze uchwały powinny być w ten sposób 

podjęte.  

Pani przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad dzisiejszej Sesji został Państwu 

radnym doręczony. 
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Radna Inga Kimborowicz zgłosiła wniosek formalny o wykreślenie punktu 8 z porządku 

obrad.  

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego. Na podstawie wykazu z głosowania 

imiennego pan przewodniczący stwierdził, iż w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za 

przyjęciem wniosku formalnego głosowało 2 radnych, przeciw zagłosowało 8 radnych, 

wstrzymało się 5 radnych. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, 

że wniosek formalny został odrzucony większością głosów (wykaz z imiennego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego, porządku obrad VIII Sesji 

Rady Gminy Korycin. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego pani przewodnicząca 

stwierdziła, iż w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad głosowało 14 radnych, wstrzymał się 1 radny, głosów przeciwnych nie było. 

Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad VIII 

Sesji Rady Gminy został przyjęty większością głosów (wykaz z imiennego głosowania stanowi 

załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 

Oto treść przyjętego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy Korycin. 

2. Przyjęcie porządku dziennego VIII Sesji Rady Gminy Korycin. 

3. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 września 2024 roku. 

4. Przyjęcie protokołu z VII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy odbytej dnia 21 

października 2024 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności osoby pełniącej funkcję Wójta Gminy Korycin w 

okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Koryn - Uchwała Nr VIII/…/2024 Rady Gminy 

Korycin z dnia 8 listopada 2024 r. w powyższej sprawie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Korycin - Uchwała Nr 

VIII/…/2024 Rady Gminy Korycin z dnia 8 listopada 2024 r. w powyższej sprawie. 

8. Przyjęcie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów, będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Korycin na 2025 rok. 

9. Przyjęcie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2024 roku, jako podstawy 

przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Korycin na 2025 

rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2025 rok – Uchwała Nr VIII/…/2024 Rady Gminy Korycin z dnia 

8 listopada 2024 r. w powyższej sprawie. 

11. Zapoznanie się z Informacją Wójta Gminy Korycin dotyczącą analizy oświadczeń 

majątkowych za 2023 rok, złożonych przez pracowników Urzędu Gminy Korycin i 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. 

12. Zapoznanie się z Informacją Przewodniczącego Rady Gminy Korycin dotyczącą 

analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2023 rok. 

13. Zapoznanie się z częściowym sprawozdaniem z pracy Szkoły Podstawowej im. 

Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Korycinie w roku 2024, ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników osiągniętych na egzaminie ósmoklasisty. 
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14. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez państwa radnych na poprzedniej Sesji Rady 

Gminy Korycin. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Przekazanie przez Kasę Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego torby medycznej 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Korycinie.  

18. Zamknięcie obrad. 

 

 

 

Ad. 3/ Pani przewodnicząca stwierdziła, że zgodnie z proponowanym porządkiem obrad Rada 

Gminy Korycin winna przyjąć protokół z VI Sesji Rady Gminy odbytej dnia 30 września 2024 

roku. Przypomniała, że był on wyłożony do wglądu państwa radnych w Urzędzie Gminy 

Korycin oraz zamieszczony w BIP Urzędu Gminy, każdy z radnych miał prawo wcześniej 

zapoznać się z jego treścią, wnieść uwagi, poprawki, które w drodze głosowania jawnego 

mogłyby być przyjęte bądź odrzucone przez Radę Gminy po uprzednim wysłuchaniu 

protokolanta. 

 

Radna Agnieszka Ciuchna zgłosiła, że w protokole nie ma imion i nazwisk osób, które 

podpisały się pod wnioskiem o odwołanie przewodniczącego i wiceprzewodniczącego. 

 

Protokolantka Urszula Wynimko wyjaśniła, że wniosek o odwołanie przewodniczącego i 

wiceprzewodniczącego jest załącznikiem do ww. protokołu i był udostępniony w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Pani przewodnicząca obrad zarządziła przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z VI Sesji. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego stwierdziła, iż w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca obrad 

stwierdziła, iż protokół z obrad VI Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 30 września 2024  

został przyjęty jednogłośnie (wykaz z imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu z 

obrad sesyjnych). 

 

Ad. 4/ Pani przewodnicząca stwierdziła, że zgodnie z proponowanym porządkiem obrad Rada 

Gminy Korycin winna przyjąć protokół z VII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy odbytej dnia 

21 października 2024 roku. Przypomniała, że był on wyłożony do wglądu państwa radnych w 

Urzędzie Gminy Korycin oraz zamieszczony w BIP Urzędu Gminy, każdy z radnych miał 

prawo wcześniej zapoznać się z jego treścią, wnieść uwagi, poprawki, które w drodze 

głosowania jawnego mogłyby być przyjęte bądź odrzucone przez Radę Gminy po uprzednim 

wysłuchaniu protokolanta. 

 

 

Pani przewodnicząca obrad zarządziła przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z VII Sesji. Na podstawie wykazu z głosowania imiennego stwierdziła, iż w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca obrad 

stwierdziła, iż protokół z obrad VII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Korycin odbytej dnia 21 

października 2024  został przyjęty jednogłośnie (wykaz z imiennego głosowania stanowi 

załącznik do protokołu z obrad sesyjnych). 
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Ad. 5/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrał pan Krzysztof Mróz – 

pełniący funkcję Wójt Gminy Korycin i przedstawił sprawozdanie Radzie Gminy ze swojej 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 6/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia 

funkcji członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin.  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, wstrzymała się 1 radna, 

głosów przeciwnych nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin. 

 

 

UCHWAŁA NR VIII/32/2024 RADY GMINY KORYCIN 

 

z dnia 8 listopada 2024 r. 

 

w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Korycin 

 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

 

Ad. 7/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia 

funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Korycin. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, wstrzymała się 1 radna, 

głosów przeciwnych nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Korycin. 

 

 

UCHWAŁA NR VIII/33/2024 RADY GMINY KORYCIN 

 

z dnia 8 listopada 2024 r. 

 

w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji członka Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Korycin 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 
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Ad. 8/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy przyjmie średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów, 

będącą podstawą do ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Korycin na 2025 rok. 

Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2024 r. państwo 

radni otrzymali. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśnił ile będzie wynosił podatek rolny po przyjęciu ww. średniej ceny 

skupu żyta i jak to wygląda w stosunku do roku ubiegłego. 

 

Radna Iwona  Chwiećko odniosła się do tematu, ponieważ również brała udział w posiedzeniu 

Komisji Gospodarki i Budżetu. Podkreśliła, że pozostawienie podatków od nieruchomości na 

poziomie roku ubiegłego w jakiś sposób zrekompensuje wszystkim mieszkańcom tę stawkę. 

Przypomniała, że musimy pamiętać o inwestycjach i innych zobowiązaniach, dlatego uważa, 

że ta propozycja jest rozsądna. 

 

Radna Inga Kimborowicz stwierdziła, że nieznaczna obniżka w stosunku do roku ubiegłego nie 

wyrówna strat rolników poniesionych w związku z suszą. Podejmowana dzisiaj średnia cena 

nie odzwierciedla stanu rzeczywistego. Podkreśliła, że należy zasięgnąć opinii Podlaskiej Izby 

Rolniczej i nieznacznie obniżyć tą stawkę.  

 

Radna Agnieszka Ciuchna zwróciła się z pytaniem do Pani Kimborowicz, skąd weźmiemy 

środki na inwestycje w gminie, jeżeli obniżymy kolejny podatek pamiętajmy, że odpowiadamy 

za budżet. 

 

Radna Inga Kimborowicz zgodziła się z radną, że odpowiadamy za budżet, jednak podkreśliła, 

że musimy dbać o odpowiednie wydatkowanie pieniędzy publicznych. Za przykład 

nieracjonalnego wydatkowania podała umowę o utrzymanie czystości i terenów zielonych na 

terenie gminy Korycin. Trzeba przeanalizować potrzebę nowych inwestycji i zadbać o te, które 

są.  

 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że proponowana cena jest wypadkową ostatnich 11 kwartałów i 

sposób jej liczenia został zmieniony na bardziej korzystny rolnikom. Podkreślił, że musimy się 

na czymś oprzeć i nie mamy wpływu na sposób obliczania tej stawki.  

 

Radny Paweł Giaro zgodził się z radną Kimborowcz i również stwierdził, że mają wybór.  

 

Radna Emilia Lengiewicz przypomniała, że nie głosujemy dla siebie, tylko dla dobra 

mieszkańców. 

 

Dalszej dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani 

przewodnicząca odczytała projekt i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, wstrzymało 

się 4 radnych, głosów przeciwnych było 4. Na podstawie wyniku głosowania pani 

przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów przyjęła średnią cenę 

skupu żyta za okres 11 kwartałów, będącą podstawą do ustalenia podatku rolnego na obszarze 

Gminy Korycin na 2025 rok. 

 

 

Komunikat 
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Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

 

z dnia 18 października 2024 r. 

 

w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2025 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

 

Ad.9/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy przyjmie średnią cenę sprzedaży drewna, obliczoną według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2024 roku, jako 

podstawy przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy Korycin na 2025 

rok. 

Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2024 r. państwo 

radni otrzymali. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśnił ile będzie wynosił podatek leśny po przyjęciu ww. średniej ceny 

drewna i jak to wygląda w stosunku do roku ubiegłego. 

 

Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział wzięło 

15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw zagłosowała 1 radna, głosów 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin większością głosów przyjęła średnią cenę sprzedaży 

drewna, obliczoną według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2024 roku, jako podstawy przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na obszarze 

Gminy Korycin na 2025 rok. 

 

Komunikat 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

 

z dnia 18 października 2024 r. 

 

w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2024 r. 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

 

Wznowiono Obrady. 

  

Ad.10/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że Rada Gminy podejmie uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2025 rok. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem państwo radni otrzymali. 

 

Przewodnicząca zgłosiła wniosek  formalny o pozostawienie stawek na poziomie z 2024 roku. 
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Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było, zatem pani przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie jawne. W głosowaniu imiennym udział 

wzięło 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. Na podstawie wyniku głosowania pani przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy Korycin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok. 

 

 

 UCHWAŁA NR VIII/34/2024 RADY GMINY KORYCIN  

z dnia 8 listopada 2024 r.  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2025 rok 

 

wraz z wykazem z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu z obrad sesyjnych. 

 

Ad.11-13/ Dyskusji w tych tematach ze strony państwa radnych nie było. 

 

Ad.14/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad głos zabrała pani Wiktoria 

Pruszyńska i przedstawiła odpowiedzi na pisemne wnioski zgłoszone przez radnych gminy na 

poprzedniej Sesji Rady. 

 

Ad.15/  

Radny Jerzy Burak prosił o zgłoszenie do PGE o przerwach w dostawie prądu. 

 

Radna Emilia Lengiewicz przekazała pytanie od jednej z mieszkanek gminy – czy Gmina, jeżeli 

będą środki na cyfryzację, czy będzie ubiegała się o środki na przyłączenie światłowodu do 

poszczególnych miejscowości.  

 

Radna Emilia Lengiewicz zapytała również w jaki sposób Gmina przygotowuje się do sezonu 

zimowego, chodzi o zimowe utrzymanie dróg. 

 

Na oba pytania odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy.  

 

Radny Krzysztof Tołoczko zapytał dlaczego nie ma transmisji sesji na YouTube. 

 

Otrzymał odpowiedź, że zmianę serwera wymogły na nas zmiany przepisów dotyczących 

ochrony danych osobowych. Chodzi również  o kwestię archiwizacji, wymóg ten otrzymaliśmy 

po kontroli i przechodząc na system posiedzenia.pl spełniliśmy go. 

 

Radny Krzysztof Tołoczko zapytał kto może głosować w powtórzonych wyborach, kto może 

otrzymać pełnomocnictwo do głosowania i co z osobami przebywającymi za granicą. 

 

Sekretarz Gminy odpowiedziała szczegółowo na pytanie, radna Emilia Lengiewicz uzupełniła 

odpowiedź, że wszystkie informacje dot. wyborów są umieszczone w BIP. 

 

Radny Krzysztof Tołoczko zgłosił dziurę w nawierzchni asfaltowej ul. Krukowskiej „za 

muldą”.  

 

Radny Jerzy Burak zgłosił dziurawą nawierzchnię na drodze do Aulakowszczyzny.  
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Radny Krzysztof Tołoczko zgłosił pęknięcia na nowej drodze betonowej obok 

Krukowszczyzny oraz wykruszenia na uzupełnieniach. 

 

Radna Emilia Lengiewicz zgłosiła ubytki na wjeździe do ul. Królowej Bony oraz prośbę o 

wyrównanie dróg dojazdowych do posesji na ul. Królowej Jadwigi i ul. Królowej Ludwiki 

Marii Gonzagi. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że na ul. Królowej Jadwigi trwa budowa i porusza się po niej 

ciężki sprzęt, dlatego podjęcie jakichkolwiek działań zasadne jest po zakończeniu inwestycji.  

 

Radny Krzysztof Tołoczko zapytał jakie inwestycje będą prowadzone i jakie zostaną 

przełożone na przyszły rok. 

 

Skarbnik Gminy opowiedział o inwestycjach gminnych.  

 

Radna Inga Kimborowicz odniosła się do dyskusji dot. przyjęcia średniej ceny skupu żyta za 

okres 11 kwartałów, gdzie padła informacja, że do 15 listopada mamy mieć projekt budżetu na 

2025 r. Zwróciła się do Skarbnika Gminy o wyjaśnienie procedury uchwalanie budżetu na 

przyszły rok. 

 

Skarbnik Gminy omówił procedurę ustalania budżetu na kolejny rok. 

 

Radna Emilia Lengiewicz zgłosiła potrzebę wyznaczenia przejścia dla pieszych na ul. 

Knyszyńskiej, skrzyżowanie z ul. Zygmunta III Wazy i ul. Pogodnej. 

 

 

Ad.16/  

Radna Agnieszka Ciuchna złożyła wniosek dotyczący uporządkowania dróg dojazdowych w 

Popiołówce oraz wycinki drzew na niezamieszkałej posesji. 

 

Przewodnicząca przywitała przybyłych na obrady Panią Agnieszkę Szczygielską - Zastępcę 

Dyrektora ds. Świadczeń OR KRUS w Białymstoku oraz kierownika Wydziału Prewencji, 

Rehabilitacji i Orzecznictwa Lekarskiego OR KRUS w Białymstoku Pana Krzysztofa Kozioł. 

 

Radny Marek Gołkowski zwrócił się do mieszkańców gminy Korycin. „Przed nami wybory 

wójta Gminy Korycin. Jako przewodniczący Klubu Radnych „Razem Dla Gminy” 

przedstawiam nasze stanowisko w tej sprawie. Skłonił nas do tego styl rozpoczętej kampanii. 

Bazuje on na oszczerstwach i półprawdach, a także oskarżeniach, że komuś się sprzedaliśmy. 

Rolą radnego jest dbanie o dobro gminy i jej mieszkańców, a w szczególności tych z okręgu 

wyborczego, z którego został wybrany. Jako radni w Radzie Gminy tworzymy kolektyw i 

musimy porozumieć się pomiędzy sobą, współdziałać. Musimy też współpracować z organem 

wykonawczym jakim jest wójt. Niezwykle ważne i kluczowe dla osiągnięcia przez Radę 

zamierzonych celów jest stanowisko Przewodniczącego Rady Gminy, które objęła członkini 

naszego klubu Emilia Lengiewicz. Poparliśmy propozycję części radnych KWW Nasza Gmina 

Korycin dotyczącą zmiany na stanowisku przewodniczącego. Należy w tym miejscu 

podkreślić, że Emilia w poprzedniej kadencji tworzyła ze swoim klubem radnych jedyną 

opozycję. Była głosem ludu domagającym się większego pochylenia się nad codziennymi 

problemami gminy. Gdzie w tym czasie byli zwolennicy dzisiejszych zmian? Poza tym od lat 

społecznie działa na rzecz gminy, jej mieszkańców. Co więcej (w ciągu ostatnich 5 lat) 

ukończyła licencjat z ekonomii i uzyskała tytuł magistra z administracji na UwB, by świadomie 



9 
 

pełnić powierzone jej zadanie. Jak nikt w obecnej radzie ma predyspozycje do pełnienia funkcji 

na tym stanowisku. Jej poprzednie działania i postawa są gwarantem pełnego zaangażowania 

w sprawy gminy. Zmiana, która się dokonała, nie oznacza bezkrytycznego poparcia 

wszystkich koncepcji kandydata Mirosława Lecha, jeżeli zostanie ponownie wybrany na 

stanowisko wójta. Jako klub poprzemy projekty, które w naszej opinii będą sprzyjały 

rozwojowi gminy i poprawiały byt jej mieszkańców. Z drugiej strony doświadczyliśmy 

niechęci do merytorycznej rozmowy, przedmiotowego traktowania, które wobec nas 

prezentowała kandydatka Beata Matyskiel przed II turą wyborów, oskarżanie nas o 

sprzedajność. Tłumaczymy to emocjami przedwyborczymi. Apelujemy przy tym o ważenie 

słów w kampanii. Ułatwi to późniejsze ewentualne rozmowy w kwestiach zasadniczych dla 

gminy chyba, że faktycznie idzie się wyłącznie po stołki jak sugerują nieżyczliwi. Od 

kandydatów oczekujemy merytorycznej kampanii. Kampanii bez manipulacji faktami, 

słownych potyczek, chwytliwych spotów. Kawa na ławę. Chcemy, by kandydaci wykazali 

swoje zaangażowanie w sprawy gminy, przedstawili osiągnięcia. By jasno określili co zrobią 

dla nas, jakie mają plany. Spotkali się z mieszkańcami. Kwestie postępowań pozostawmy 

uprawnionym do tego organom. Wiążące są prawomocne wyroki sądu. Nie pozwólmy, aby 

wzajemne oskarżenia odciągały myśli wyborców od meritum i stawały się tematem 

zastępczym. Każdy widzi co się dzieje na wyższych szczeblach władzy, nie powielajmy „wojny 

polsko-polskiej” u nas. Klub Radnych „Razem Dla Gminy” niezmiennie pozostaje niezależny 

i autonomiczny pomimo prób zaszeregowania. Deklarujemy gotowość do rozmów i współpracy 

z nowym wójtem dla dobra naszej małej Ojczyzny. Wierzymy w mądrość Wyborców i 

zachęcamy wszystkich mieszkańców, aby poszli na wybory i zagłosowali zgodnie z własnymi 

przekonaniami. Pamiętajmy też, że na sesje Rady Gminy może przyjść każdy, a po 

wcześniejszym zgłoszeniu także zabrać głos. Nasz Klub ma wiele swoich pomysłów. Są one 

wynikiem rozmów z mieszkańcami oraz własnej inicjatywy członków klubu. Jeżeli mają 

Państwo sugestie, pytania, wnioski czy problemy to zapraszamy na spotkania z nami w każdy 

ostatni piątek miesiąca w godzinach od 8 do 10 w sali GOKSiT w Korycinie – to nasza 

inicjatywa.” 

 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „Dlaczego na temat pani przewodniczącej wypowiada się 

człowiek, który nie jest nawet z Korycina? Pytanie brzmi następująco: na jakiej podstawie i 

dlaczego zostało zmienione prezydium rady? Ludzie pytają. Jest podatek 15-go, będzie temat 

Chciałbym usłyszeć odpowiedź. 

 

Radna Inga Kimborowicz: „Chciałabym też odnieść się do tego wydarzenia, które miało 

miejsce 30 września tego roku, dokładnie odwołania przewodniczącego Rady Gminy. Daje nam 

taką możliwość Ustawa o samorządzie gminnym, a dokładnie artykuł 19 ustęp 4. Z wnioskiem 

o odwołanie przewodniczącego występuje określona ilość radnych.” 

 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „Podstawa obowiązuje jakaś?”  

 

Radna Inga Kimborowicz: „Podstawa prawna, czyli Ustawa o samorządzie gminnym artykuł 

19.” 

 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „Słuchaj kochana radna. Jestem dzisiaj na sesji i byłem na 

sesjach, które prowadził pan Paweł. Niczym nie odbiega tu żadna merytoryka jak to na forach 

piszą i w ogóle. Dlatego ja uważam, że to był strzał w kolano.” 

 

Radna Inga Kimborowicz: „To jest Pana zdanie” 
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Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „To jest moje zdanie i większości pani Lengiewicz okręgu 

wyborczego. Zmienić się w ciągu 5 lat o 360 stopni to jakoś… Państwo radni weście do serca, 

że nie jesteście w wielkiej polityce. Jesteście tu i teraz. Za takie czyny na pewno Was na 

następną kadencję nie wybiorą. Gwarantuję wam to ja. Ja tu przeżyłem 60 lat, znam 

mieszkańców, znam problemy i rozmawiam z ludźmi, a Pani Emilia od tego czasu jak zrobiła 

roszadę, nie widać nawet na rynku. A czasu nie ma, trzeba z czegoś zrezygnować. Ja chcę na 

jakiej podstawie odwołaliście, usłyszeć. Na forach piszą, że był nie merytoryczny, ja tu innej 

merytoryki nie widzę.” 

 

Radna Inga Kimborowicz: „Proszę pana, jeżeli pan pozwoli, podstawą prawną do odwołania 

przewodniczącego jest artykuł 19 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

ustęp 4. Odwołanie przewodniczącego i wiceprzewodniczącego następuje na wniosek co 

najmniej jednej czwartej ustawowego składu Rady Gminy w trybie określonym w ustawie  

ustęp pierwszy, a ustęp 1 brzmi tak, że Rada Gminy wybiera ze swojego grona 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego. Jeżeli chodzi o uzasadnienie odwołania 

przewodniczącego to otóż wniosek o odwołanie przewodniczącego Rady nie musi mieć 

uzasadnienia. Nie jest to bowiem niezbędny element formalny wpływający na jego prawidłowe 

procedowanie. To jest obowiązujący wyrok Wyższego Sądu Administracyjnego, w którym sąd 

stwierdził: ustawodawca nie przewidział żadnych wymogów prawnych i przesłanek 

materialnych w zakresie możliwości wniesienia wniosku o odwołanie z funkcji 

przewodniczącego Rady poza warunkiem jego poparcia przez jedną czwartą ustawowego 

składu Rady Gminy, więc zgodnie z tym wyrokiem uzasadnienia mieć nie musi.” 

 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „ Dziękuję. Dość tych ustępów, a tak zwyczajnie, normalnie, 

po ludzku. Dlaczego przewodniczący został odwołany?” 

 

Radna Inga Kimborowicz: „To proszę mi dać powiedzieć. Podpisałam się pod wnioskiem o 

odwołanie przewodniczącego Rady Gminy Korycin. Wniosek wpłynął od radnych z Komitetu 

Nasza Gmina Korycin, czyli to radni ówczesnego wójta Mirosława Lecha. Podpis był 

deklaracją tego, że wniosek ten popieramy i z jego się nie wycofujemy wybierając 

przewodniczącego. Przewodniczący powinien posiadać cechy i te cechy według nas posiada 

pani Emilia Lengiewicz, która tak jak tutaj było wspomniane posiada wiedzę, wykształcenie, 

posiada takie umiejętności jak w pełni Lider, inspiruje innych.” 

 

Radna Agnieszka Ciuchna: „ Ja bardzo przepraszam, ale to jest plucie komuś w twarz, mówiąc 

że ktoś nie posiada wykształcenia. Będziemy sobie wypominać kto jaką szkołę skończył?” 

 

Przewodnicząca rady upomniała radną Agnieszkę Ciuchna informując, że nie udzieliła jej 

głosu.  

 

Radna Inga Kimborowicz: „Proszę mi dać powiedzieć. Pani zdanie jest takie, moje zdanie jest 

takie. Ja teraz tłumaczę dlaczego poparty był ten wniosek i dlaczego ja powiedzmy sama 

głosowałam za odwołaniem. Nie dlatego, że Pan Paweł pochodzi z Komitetu pani Beaty czy 

innego. Ja szanuję i darzę szacunkiem pana Pawła i mam nadzieję że to, że  to że my go 

odwołaliśmy nie wpłynie później na relację i na to, że my [niezrozumiałe].”  

 

Radny Marek Gołkowski: „Tak normalnie, po ludzku, jak Pan Jarosław prosił to tak pan jest 

sołtysem, [niezrozumiałe]… tak postanowiliśmy i ma Pan rację rozliczą nas wyborcy.  
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Do dyskusji wtrąciła się przewodnicząca i upomniała zebranych o konieczności zgłaszania się 

do zabrania głosu oraz używania mikrofonu.  

 

Obrady opuściła radna Iwona Chwiećko, która przed sesją zgłaszała potrzebę wcześniejszego 

wyjścia.  

 

Radna Inga Kimborowicz: „Teraz będę mówić co mną kierowało. Wybierając na swoje 

przedstawiciela osobę, która ma przewodniczyć radzie. Kierowałam się nie kumplostwem, 

tylko rozumem. Dla mnie pani Emilia posiadała więcej takich cech, które przeważyły za tym. 

Mniej tych cech posiadał pan Paweł i dlatego głosowałam za odwołaniem przewodniczącego i 

teraz nam została przypisana jakaś zdrada. Mieszkańcy zaczynają nas tutaj rozliczyć, a my 

przecież dla ich dobra musimy się dogadać. Bez różnicy z jakiej formacji politycznej 

pochodzimy i jakie poglądy reprezentujemy. Bo to jeszcze na wyższych szczeble władzy to 

się nazywa rozmowy koalicyjne. To że ktoś startuje z jednego Komitetu czy partii politycznej 

do wyżej do władzy, a później zmienia po wyborach to ugrupowanie to się nazywa poświęcenie 

dla mieszkańców i obywateli. A tu nam zarzuca się to co my zmieniliśmy przewodniczącego i 

na to nam pozwalało prawo. To my dokonaliśmy, a tu teraz nakręca się jakaś spirala nienawiści, 

jakieś domysły. My nie przyszliśmy tutaj po stołki tak jak teraz zostaje to przedstawione. 

Myśmy szli tutaj z konkretnymi pomysłami i w miarę możliwości, pod warunkiem, że się 

dogadamy będziemy ich realizować. Wyszliśmy naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców, 

prowadzimy teraz dyżury w każdy ostatni piątek miesiąca, my nie chowamy się, czekamy na 

mieszkańców. Więc każdy tak jak Pan chce wyrazić powiedzmy sprzeciw niechęć do nas czy 

do naszych jakiś tam działań zapraszamy czy na posiedzenie sesji, czy na te dyżury pełniące 

przez nas. Bardzo szanuję Pana głos, pan ma prawo. Ma Pan prawo się wypowiadać i to też 

czyni. Ja będę miała też na uwadze, a tak jak tutaj kolega wspomniał mieszkańcy nas w 

kolejnych wyborach rozliczą. Więc tu jeszcze jeżeli chodzi o wiedzę wiceprzewodniczącego 

pan Piotr jako przewodniczący Zgromadzenia Związku Gmin Kumiałka-Biebrza również sobie 

poradził z tą funkcją.” 

 

Radna Agnieszka Ciuchna: „A czy ma wykształcenie?” 

 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „Dobrze, że Pani przewodnicząca adwokata ma takiego 

dobrego.” 

 

Radna Inga Kimborowicz: „Pan chciał usłyszeć uzasadnienie, powiedziałam swoje.” 

 

Wiele osób w tym samym czasie zabrało głos, dlatego przewodnicząca upomniała radnych.  

 

Radna Inga Kimborowicz: „Zwracam się z apelem do mieszkańców gminy Korycin o czynny 

udział w tych wyborach. Do mieszkańców, którzy tu mieszkają, płacą podatki, a nie są 

wyłącznie zameldowani, a dla tych osób którzy tu nie mieszkają, są spoza terenu gminy Korycin 

zwracam się z ogromną prośbą, aby nie brać udziału w tych wyborach i pozostawić nam, 

wyłącznie na mieszkańcom prawo do decyzji o tym kto będzie kolejne 5 lat sprawować funkcję 

Wójta. Dziękuję bardzo. 

Sołtys Korycina Jarosław Pakuła: „Takie słowo hipokryzja. Nic dodać, nic ująć. Jeszcze jedna 

informacja. Zapraszam jutro na godzinę 10 na sprzątanie parku plebańskiego.” 

 

Przewodnicząca Emilia Lengiewicz: „Proszę zabrać ze sobą odpowiednie sprzęty do 

uprzątnięcia liści.” 
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Radny Paweł Giaro: „Wysoka rado, szanowni goście. Ja króciutko. Zostałem wybrany na 

radnego, zostałem powołany na stanowisko przewodniczącego i tak samo teraz prawo pozwala 

mnie odwołać. Ja stołka się nie trzymam. Jedynym mój zarzut był, tylko jeden, bo prywatnie to 

jesteśmy na dobrej stopie. W jaki sposób to tylko zrobiono, tylko o to mi chodziło. Na dyskusji 

którą odbyliśmy w małej salce to było poruszane. Mieliście prawo mnie powołać, macie mnie 

prawo odwołać. Myślę, że cechy mam identyczne, jak nie lepsze od pani przewodniczącej 

obecnej. Mnie tylko zabolało, prywatnie Wam powiem, w jaki to sposób się odbyło. Po 

kryjomu, znienacka, za plecami. Jeżeli to byłoby procedowane normalne na sesję, nie mam nic 

do zarzucenia. Każdy ma wybór. Także dziękuję bardzo i myślę, że nie będzie więcej dyskusji 

na ten temat.” 

 

Przewodnicząca Emilia Lengiewicz: „Wnioski można składać w każdej chwili To, że ktoś jest 

w tym, a nie innym miejscu, to też  nie gwarantuje, że tak będzie do końca. Myślę, że 

zakończymy tą dyskusje w tym miejscu.” 

 

Radna Agnieszka Ciuchna: „Słuchajcie, wydaje mi się, że trzeba zacząć budować mosty, a nie 

dzielić. Mamy wszyscy razem pracować dla dobra gminy, mamy się rozumieć. To jest bardzo 

dobry, że tak powiem moment, ponieważ mamy Święto Niepodległości. Przypominam, że w 

niedzielę o godzinie 10:20 będzie koncert patriotyczny. Fajnie będzie jeżeli wszyscy 

przyjdziemy z rodzinami, wysłuchamy tego koncertu. W poniedziałek będzie msza o godzinie 

9:00, na którą również przyjdźmy wszyscy razem. Pokażmy, że jesteśmy jednością, że nie ma 

pomiędzy nami podziałów, żeby to co mówi tutaj klub Pani Emilii miało pokrycie w 

rzeczywistości.” 

 

Przewodnicząca Emilia Lengiewicz: „Klub jest Pana Marka.” 

 

Radna Agnieszka Ciuchna: „To dobrze, w porządku. I teraz tak, później o godzinie 12 jest 

piknik rodzinny, na który również zapraszamy z całymi rodzinami. Przyjdźcie. Pokażmy, że 

potrafimy się wspólnie bawić, a nie tylko kłócić.  

 

Urszula Wynimko zaprosiła Państwa radnych po mszy świętej na rynek w Korycinie, w celu 

złożenia kwiatów pod pomnikiem Józefa Piłsudskiego oraz do wspólnego odśpiewania hymnu. 

 

Ad.17/ W powyższym punkcie uchwalonego porządku obrad pani przewodnicząca 

poinformowała, że nastąpi przekazanie przez Kasę Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 

torby medycznej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Korycinie. 

 

Głos zabrała Pani Agnieszka Szczygielska zastępca dyrektora OR KRUS w Białymstoku i 

opowiedziała o roli przekazywanej torby medycznej dla jednostek OSP, po czym nastąpiło 

przekazanie torby medycznej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Korycinie.  

 

Radna Emilia Lengiewicz: ,,Jako czynny strażak, chciałam bardzo podziękować i mam 

nadzieje, ze ta torba będzie jak najmniej używana, aczkolwiek takie sprzęty i wyposażenie 

wpłynął na pewno na zwiększenie bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców, nie tylko naszej 

gminy, bo często zdarza się też, że nasze działania wychodzą poza obręb naszej gminy.” 

 

Ad.18/ Wobec wyczerpania porządku dziennego VIII Sesji Rady Gminy Korycin pani 

przewodnicząca stwierdzeniem „Zamykam obrady sesyjne” zamknęła je, dziękując 

jednocześnie za sprawny i rzeczowy ich przebieg. 
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Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady: 

Urszula Wynimko                                                                          Emilia Lengiewicz 


